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Zoltan Nagy-Bege: ANRE e pregatita sa implementeze orice masura de tranzitie pe

piata de energie dupa abrogarea ordonantei 114

Autoritatea Nationala de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) este pregatita sa implementeze orice

masura tranzitorie care va fi luata de Guvern dupa abrogarea prevederilor din sectorul energetic ale OUG

114, a declarat miercuri seara vicepresedintele ANRE, Zoltan Nagy-Bege. 

"Sper sa începem anul 2020 cu o ordonanta de urgenta 114 abrogata, cu masuri tranzitorii aprobate care pot fi puse

în aplicare în cel mai scurt timp posibil. În calitate de autoritate de reglementare în energie, noi suntem pregatiti sa

implementam orice masura tranzitorie care va urma abrogarii acestei ordonante 114 atât pe domeniul energiei

electrice, cât si pe domeniul gazelor naturale si suntem pregatiti sa pregatim piata pentru liberalizare completa atât

pe segmentul de piata en-gros, cât si pe segmentul de retail", a mentionat vicepresedintele ANRE, la o conferinta

din domeniul energetic.

Acesta a facut afirmatia la câteva minute dupa ce ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat ca OUG 114 va

înceta sa produca efecte în domeniul energiei pâna la finalul anului, dupa care pe piata energiei va urma o perioada

de tranzitie pentru sectorul de gaze naturale si pentru cel al energiei electrice.

"Ne vom asuma raspunerea pe ordonanta 114 în Parlament în urmatoarele doua-trei saptamâni, ne vom asuma

raspunderea pe tot pachetul ordonantei 114, astfel încât pâna la sfârsitul anului aceasta ordonanta sa-si înceteze

efectele dezastruoase pe care le-a avut asupra domeniului energetic, evident cu o perioada de tranzitie, pentru ca nu

vrem sa bulversam piata, în special în plina iarna, o perioada de tranzitie pentru gaze naturale si pentru energie

electrica. Vreau sa va asigur ca în mine si în Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri veti avea un

sprijin, energia este o prioritate strategica a mea si a ministerului si a Guvernului si ne vom asigura ca aceasta

prioritate strategica sa se si înfaptuiasca", le-a transmis ministrul Economiei liderilor companiilor din domeniul

energetic.

În discursul sau ulterior, vicepresedintele ANRE a mai afirmat ca prioritatea Autoritatii pentru anul 2020 este

liberalizarea pietei de energie.

"Cea mai importanta prioritate a ANRE pentru anul 2020 din punctul meu de vedere este o piata de energie

electrica si de gaze naturale liberalizata si functionala. Regret ca pentru 2020 aceasta este o prioritate pentru

ANRE, înseamna ca aceasta tinta importanta nu s-a atins, este un regret pentru mine, dar sper sa fie un semnal bun

pentru dumneavoastra ca este o prioritate pentru noi", a precizat Zoltan Nagy-Bege.

El a mai cerut transportatorilor de gaze si de energie electrica sa-si dezvolte în anul viitor capacitatile de

interconectare.

"As mai dori ca în cursul anului 2020 cei doi transportatori din domeniul energetic, Transgaz si Transelectrica,

sa-si intensifice investitiile în capacitatile de interconectare, pentru a-si diversifica sursele de aprovizionare cu

energie electrica si cu gaze naturale si în acelasi timp suntem cu ochii pe operatorii de distributie de energie

electrica si gaze naturale si urmarim sa-si îndeplineasca obligatiile asumate prin planurile de investitii", a adaugat

vicepresedintele ANRE.
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